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Osobný kríž 
  V tomto čase okolo volieb do Európskeho parlamentu si môžeme 
všimnúť s akýmsi vnucovaním vlastného názoru iným ľuďom. Niekto 
povie alebo napíše, koho bude voliť a hneď to začne zdôvodňovať, s 
odvolávaním sa na minulosť, na kresťanské hodnoty či iné veci. Tým 
sa stavia do pozície toho, kto chce presvedčiť tých druhých, že jeho 
voľba je najlepšia a všetci by mali voliť toho, koho volí on. Stretol 
som sa dokonca s postojom sklamania sa človeka, keď mu vyjadrili 
inú alternatívu, ktorú si vybrali a tá sa odlišovala od jeho názoru a 
presvedčenia. Stáva sa, že sa nám ktosi usiluje vnútiť svoje 
zmýšľanie a názory a neberie ohľad na našu slobodnú voľbu 
a rozhodnutie, ako tiež na možnosť iného pohľadu na veci 
alebo osoby, ako ho má on sám. Nedá sa vnucovať vlastný názor, 
pretože každý si vytvára svoj pohľad, postoj a názor, ktorý môže i 
korešpondovať s inými, ale nemusí.
   Iná skúsenosť je, keď sa o niekom povie, že sa snaží vžiť do kože 
toho druhého. Tu už nejde o vnucovanie niečoho vlastného, ale skôr 
o zaujatie takého pohľadu, ako majú tí druhí. Vidieť veci ich očami, 
prežiť skutočnosti tak, ako ich prežívajú oni sami. Niektoré skúse-
nosti sa podobajú a vieme ich posúdiť rovnakým metrom. Iné 
zase nezažijeme, hoci ich prežívajú ľudia okolo nás a treba ich vidieť 
očami tých, ktorí ich prežijú. A k nim patrí i náš osobný kríž. Ka-
ždý máme ten svoj vlastný, s vlastnými špecifikami. Choroby, 
vzťahy, povinnosti, ťažkosť práce, problémy s deťmi. No predsa len, 
v jednej veci sú tieto kríže identické. Je to otázka nasledovania Ježi-
ša Krista. Naučili sme sa, že treba žiť s krížom. Nedá sa pred ním 
utekať, nedá sa ho zbaviť mávnutím ruky. Je jednoducho náš 
a je tu. Ježišovo slovo smerom ku krížu je jasné a nedá sa prepo-
čuť. „Kto chce ísť za mnou, nech zaprie sám seba, vezme svoj kríž a 
nasleduje ma.“ Nie sú to slová vyzývajúce k bezútešnosti a bezná-
dejnosti života. Naopak, sú to slová povzbudenia.
   Pristupujme teda s dôverou k trónu milosti, aby sme dosiahli mi-
losrdenstvo a našli milosť a pomoc v pravom čase, a nesme za ním 
svoje kríže, tak ako on vyniesol kríž namiesto nás.
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LITURGICKÉ OZNAMY 
NIŽNÝ HRABOVEC 
27. mája – 02. júna  

Pondelok 
27.05.   

 
Svätý hieromučeník Terapont.         

17.00 
† Mária Zubková 

Utorok  
28.05.  

 
Náš prepodobný otec Nikita, chalcedónsky biskup.     

17.00 

† Helena Krištová  

Streda  
29.05. 

Zakončenie Paschy. 
Svätá prepodobná mučenica Teodózia, panna.           16.40 

+ Moleben k Presv. 
Bohorodičke 

17.00 † František Čalfa 

Prikázaný sviatok 
Štvrtok  

30.05. 

 
Nanebovstúpenie nášho Pána Ježiša Krista.         

17.00 
* farské spoločenstvo  

Myrovanie  

Zdržanlivosť od 
mäsa  

Piatok 
31.05. 

 
Svätý apoštol Hermas. Svätá mučeník Hermeias.             16.30 

+ Akatist  
požehnania rodín  

17.00 † Helena Sokolová  

Sobota  
01.06. 

 
Svätý mučeník Justín Filozof a spoločníci.   

8.00 

* Nikola, Jakub, Stanislav  

Nedeľa  
02.06. 

Siedma nedeľa po Pasche – otcov prvého nicejského 
snemu.   

8.00 * farské spoločenstvo   
Zbierka: Katolícke masmédia   

„Všetci démoni nie sú natoľko strašní, nakoľko je strašným vyhovenie vlastnému srdcu, nasledovanie 
svojich myšlienok a nie Božích prikázaní. 

                                                                                                                                sv. Izidor Peluzský 
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      Pokoj, ktorý nie je zo sveta, ale ktorý pochádza od Ducha Svätého, 
je hlboký, pretrváva aj počas skúšok, ba dodáva nám odvahu ísť vpred 
a pomáha nášmu srdcu usmievať sa. O tomto dare, ktorý Ježiš sľúbil 
učeníkom tesne pred svojim odchodom, kázal pápež František počas 
svätej omše v Dome sv. Marty v utorok 21. mája.
   Ako idú dohromady súženia a prenasledovania, ako tie Pavlove z 
dnešného čítania zo Skutkov apoštolov (14,19-28), s pokojom, ktorý 
Ježiš zanecháva svojim učeníkom v rozlúčkovej reči Poslednej večere v 
Evanjeliu podľa Jána: «Pokoj vám zanechávam, svoj pokoj vám dávam» 
(Jn 14,27-31a)? Práve z tejto otázky vychádzal Svätý Otec vo svojej 
rannej homílii.
   „Život prenasledovaní a súžení sa zdá byť životom bez pokoja“, no 
naopak, je posledným z blahoslavenstiev, pripomína pápež: «Blahosla-
vení ste, keď vás budú pre mňa potupovať a prenasledovať a všetko zlé 
na vás nepravdivo hovoriť»: „Ježišov pokoj ide spolu s týmto životom 
prenasledovania, súženia. Je to pokoj, ktorý je v hĺbke, je veľmi hlbo-
ký vzhľadom na tieto veci. Je to pokoj, ktorý nikto nedokáže zobrať, 
pokoj, ktorý je darom – ako more, ktoré je v hĺbke pokojné a na po-
vrchu sa zmietajú vlny. Žiť v pokoji s Ježišom znamená mať vo vnútri 
túto skúsenosť, ktorá zostáva aj počas skúšok, počas všetkých ťažkostí, 
všetkých súžení.“ Jedine takto môžeme chápať, ako prežívali posledné 
chvíle mnohí svätci, ktorí „nestratili pokoj“, naopak – mnohí svedkovia o 
nich hovorili, že „išli na mučenícku smrť ako hostia na svadbu“, povedal 
Svätý Otec.
   Toto je dar „Ježišovho pokoja“, ktorý nemôžeme získať prostredníc-
tvom ľudských prostriedkov „napríklad tým, že pôjdeme k lekárovi ale-
bo že si vezmeme sedatíva“, je to niečo odlišné, čo pochádza „od Ducha 
Svätého, ktorý je v našom vnútri“ a ktorý so sebou prináša vnútornú 
pevnosť.
Pápež to ilustroval príkladom istého muža, ktorého nedávno navštívil. 
Ten bol zvyknutý veľa pracovať, no zrazu ho postihla choroba a on mu-
sel zanechať všetky plány. Aj napriek tomu si vždy dokázal zachovať 
pokoj. „Toto je kresťan“, skonštatoval Svätý Otec. „Pokoj, tento Ježišov 
pokoj, nás učí ísť v živote vpred. Učí nás znášať veci. Znášať – niesť na 
pleciach život, ťažkosti, prácu, všetko, bez toho, aby sme stratili pokoj. 
Tomuto rozumieme jedine vtedy, keď je v našom vnútri Duch Svätý, 
ktorý nám dáva Ježišov pokoj.“

(https://www.tkkbs.sk/view.php?cisloclanku=20190521027)

Utorková homília: Kresťan je ako more, pokojné 
v hĺbke pod vlnobitím Stránka detom ˇ

Nájdi 5 rozdielov.


